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Kans op pilot voor
asbestmeting in Een

Afgelopen week zijn in Een suc-
cesvolle testen uitgevoerd met
een nieuwe asbestmeter, de zo-
geheten Micro PHAZIR. Dat is
een apparaat waarbij snel geme-
ten kan worden of materiaal,
zoals dakplaten, asbest bevat of
niet. Het apparaat biedt diverse
voordelen ten opzichte van de
bestaande manier van het nemen
van monsters van asbest. Daarbij
moeten stukjes verdacht asbest-
materiaal zorgvuldig worden in-
gepakt en naar een laboratorium
worden gestuurd om gegevens
boven tafel te krijgen.

Vertegenwoordigers van de  Ener-
giecoöperatie Noordseveld, de
gemeente Noordenveld, de pro-
vincie Drenthe en RUD-Drenthe
(de uitvoeringsorganisatie op het
gebied van de milieuwetgeving, -
regelgeving en - handhaving)
waren bij de door Erik van den
Berg van Demolis georganiseerde
demonstratie aanwezig. 

Vele voordelen 
Na de demonstraties op drie ver-
schillende locaties kwamen be-
trokkenen tot de conclusie dat
het gebruik van een asbestmeter
vele voordelen biedt ten opzichte
van de conventionele monster-

name, zowel qua snelheid als qua
veiligheid en de zogeheten 'CO2-
footprint'.  Het is mogelijk om
een pilotproject in het dorp Een
uit te voeren. De Energiecoöpera-
tie Noordseveld maakt zich daar
hard voor. Men ziet Een als een
ideale plaats om die pilot uit te
voeren. Maar uiteindelijk zijn de
eigenaren van asbestverdachte
daken bepalend en leidend. Bin-
nenkort wordt een aantal infor-
matieavonden georganiseerd om
te kijken of het dorp Een hierbij
gemobiliseerd kan worden. Als
Een het samen kan doen, dan kan
dit kosten besparen en kan het
dorp een voorbeeld zijn voor de
rest van Drenthe of zelfs Neder-
land. 
De bij de demonstratie aanwezige
partijen staan er voor open om
dit mogelijk te maken.

De demonstraties werden onder
meer uitgevoerd bij de boerde-
rijen van de families Van Burgste-
den en Tip. Bij de familie Tip
stonden twee schuren als asbest-
verdacht op de asbestkaart van
de provincie Drenthe. Na meting
met de Micro PHAZIR AS bleek de
ene schuur asbestvrij en de an-
dere schuur asbesthoudend. “De
asbestmeter bleek zijn werk per-
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fect te doen en was geen enkele
twijfel over de kwaliteit en be-
trouwbaarheid van de uitge-
voerde analyses/ scans”aldus Erik
van den Berg.”Even vijf seconden
wachten en er was direct uitslag
of er wel of geen asbest in zit. Dat
kan toch niet mooier.”

Jarenlang uitgekeken
Hij vervolgt: “Ik ben zelf sinds
2001 actief in het vakgebied as-
best en heb jarenlang uitgekeken
naar de introductie van een As-
bestmeter, waarvan ik overtuigd
was dat deze een keer zou wor-
den ontwikkeld. Ik ben zelf niet
voldoende technisch onderlegd
of kapitaalkrachtig om zo’n appa-
raat te ontwikkelen, ik was er wel
graag bij betrokken geweest
trouwens.” De uitleg en demon-
stratie van het apparaat werd ver-
zorgd door Ronald van der Laak
van het bedrijf Beun-De Ronde uit
Abcoude.

Grote opgave
In Drenthe is er ongeveer 5.2 mil-
joen m2, oftewel 520 ha aan as-
bestdaken aanwezig. In Drenthe
is de afgelopen 5 jaar  1,4 miljoen
m2 gesaneerd, wat betekent dat
er nog een grote opgave in het
verschiet ligt.  Zie ook pagina 7
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Gymnastiekuitvoering K&V 

op zaterdag 3 november
Op zaterdag  3 november 2018 organiseert de gymnastiekver-

eniging Kracht & Vriendschap haar tweejaarlijkse uitvoering!

Dit wordt een bijzondere editie want de vereniging viert dit

jaar het 85-jarig jubileum! En daarom als thema dit jaar:  ‘K&V

hangt de slingers op’.

Er komen heel veel feesten en partijen voorbij om maar eens te spre-
ken van een echte discoparty, een polonaise, Après-Ski en een heuse
bruiloft! Maar ook een Dance- en Halloweenparty komen voorbij en
wat te denken van een echt Kerstfeest!? Maar hebben er zijn ook
verrassingselementen. Alvast een tipje van de sluier: Heel K&V
bakt... .met een echte jury!
Natuurlijk hopen we dat er heel veel mensen komen kijken. Want de
leden van de gymnastiekvereniging willen u natuurlijk graag laten
zien wat ze allemaal hebben ingestudeerd. Ze zijn al druk aan het oe-
fenen en het belooft een spetterende avond te worden! 
De entree voor deze avond bedraagt € 4,00 per persoon inclusief 1
kop koffie/thee en gebak en ranja voor de kinderen. Voor kinderen
tot en met 12 jaar is de entree gratis.
Mede dankzij de grote bijdrage van de ondernemers uit Norg en om-
geving en de inzet van de vele vrijwilligers kunnen we deze uitvoe-
ring op een fantastische manier organiseren. 
Wanneer is de uitvoering? Op zaterdag 3 november om 19.00 uur in
de Brinkhof te Norg. Vergeet het niet maar kom kijken! 
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Het dorp Een (samen met Amerika 460 adressen) zou een mooi voor-
beeld kunnen zijn om de nieuwe methode te testen. Er zijn 106 adres-
sen als asbestverdachte aangemerkt op basis van streetsmart en een
tour door het dorp. Noordseveld maakt zich hard om die pilot gereali-
seerd te krijgen, stelt penningmeester Sietze de Jong. “Minder asbest
is gpoed voor het milieu. Bovendien kunnen bedrijven besparen als ze
hun nieuwe daken gaan isoleren en of voorzien van zonnepanelen.” 

Om vast te stellen of het al dan niet om asbest gaat moet er volgens
de wet-en regelgeving een asbestinventarisatie plaatsvinden. Op elk
adres moet een rapportage worden gemaakt en van elke bron moet
een monster worden genomen. 

Op basis van de bestaande methode gaat dat als volgt:
*Tijd, ca. 15 minuten per monstername 
* Materiaalkosten
* Overall, masker, zakjes, doekjes, spuitlijjm
* Breukschade ter plaatse.
* Risico op blootstelling, verspreiding  en vezelemissie.
* Monsterbehandeling
* Inzet koerier voor afhalen monsters
* Analyse in lab
De  doorlooptijd is gemiddeld een  dag, bij voldoende capaciteit inven-
tariseerders en lab.

BIj de nieuwe methode gaat het om de volgende voordelen:
* Een veiligere manier van werken
* Geen schade
*Geen kans op blootstelling
* Lagere werkbelasting van de inventariseerder
* Direct uitslag van de meting op locatie en mogelijkheid de gegevens
digitaal op te slaan of te verwerken in het Demolitek-systeem of Editor
App.
* Een veel lagere CO2 footprint, 
* Minder kans op fouten door derden.

Veenhuizen blijft boeien

Boordevol plannen
Veenhuizen is de laatste jaren

aan een complete opwaarde-

ring bezig. En dat doet het

dorp met z’n ondernemers en

inwoners vooral zelf. Daarom

is het belangrijk mee te praten

en je stem te laten horen. Her-

man Beerda, voorzitter van

Veenhuizen Boeit (het voorma-

lige Toerisme, Recreatie en

Cultuur) denkt dat er veel

ideeën leven onder de inwo-

ners en ondernemers. Hij

roept dan ook op om ze – als

het ware via een dorpstrom-

mel - naar voren te brengen…

“vooral omdat we dan mis-

schien zaken op elkaar af kun-

nen stemmen. Dat is altijd

beter natuurlijk.” Mail gerust

naar info@veenhuizenboeit.nl. 

Veenhuizen Boeit manifesteert
zich vooral als de schakel tussen
de plaatselijke ondernemers en
de overheid zoals de gemeente
en provincie.

Bewegwijzering

In het afgelopen jaar is er nieuwe
bewegwijzering in het dorp aan-
gebracht. Metalen letters op een
houten  ondergrond, naar een
ontwerp van Robuust Eiken en
ontwikkeld in samenwerking met
de gemeente, provincie, de on-
dernemers en de Design Aca-
demy. De bewegwijzering is
vooral bedoeld om fietsers en
voetgangers door het gevange-
nisdorp te loodsen. Er is jaren
over gesproken en het is eindelijk
gerealiseerd.

Aangifte van vernieling

Herman Beerda: “Jammer genoeg
vindt klaarblijkelijk niet iedereen
die bewegwijzering geslaagd,
want het is al een paar keer voor-
gekomen dat er met verf over-
heen is gespoten. Het lijken me
geen kwajongensstreken. Ik ver-
moed dat iemand het maar niks
vindt, maar dan hoef je dit nog
niet te doen. Want het kost weer
enorm veel tijd en moeite om het
schoon te maken. De letters
moesten er afgehaald en het bord
geschuurd en alles moes weer op
z’n plaats worden gezet. Er is
aangifte van vernieling gedaan bij
de politie (zie foto) ” Overigens
zijn alle letters op de borden
donkerder gemaakt om de aan-
duidingen beter zichtbaar te
maken. Nu vallen de letters soms
weg tegen de houtkleurige ach-
tergrond. Ook zijn er nog plannen
in de maak om het dorp vanaf de
Hoofdweg duidelijker toeganke-
lijk te maken.

Veenhuizen komt steeds meer op
de kaart te staan als toeristisch
aantrekkelijk dorp. De aanwezig-
heid van het Gevangenismuseum,
de voorstelling van Het Pauper-
paradijs en de nominatie om
Veenhuizen - samen met de an-
dere Koloniën van Weldadigheid
de UNESCO Wereldefgoedstatus
te geven hebben daar niet in de
laatste plaats aan bijgedragen.
“Die Werelderfgoedstatus is dit
jaar niet gelukt, maar ik heb er
alle vertrouwen in dat dat in
2019 wel goed gaat komen. Er
wordt in ieder geval hard aan ge-

terkt om dat te realiseren”, aldus
Herman Beerda. 

Een vraag die daarbij onherroe-
pelijk aan de orde komt is wat er
met het rijksvastgoed gaat ge-
beuren. Dat zijn de gebouwen die
eigendom waren van Justitie,
maar nu een andere bestemming
kunnen krijgen. Daar wordt
onder meer door de gemeente
druk overleg over gevoerd met
Den Haag, zo liet burgemeester
Klaas Smid onlangs al weten. Vol-
gens Beerda zou het goed zijn dat
het Rijksvastgoedbedrijf niet al-
leen het volle pond uit het onroe-
rend goed gaat halen, maar dat
ook naar de toekomst wordt ge-
keken en zinvolle initiatieven een
kans krijgen. Hij noemt het voor-
beeld van ouderenhuisvesting.
“Daar is in Veenhuizen nooit re-
kening mee gehouden omdat ie-
dereen na z’n 65e uit het dorp
moest vertrekken of op het mo-
ment dat men niet meer bij Justi-
tie werkzaam was. Nu ligt dat
anders.  En daar zul je toch op in
moeten spelen.”

Kwaliteit uitstralen

Veenhuizen Boeit wil ook be-
werkstelligen dat de onderne-
mers in het dorp samen
optrekken en met z’n allen een
bepaalde kwaliteit uitstralen die
recht doet aan de status van We-
relderfgoed. “Maar we gaan
vooral uit van eigen kracht, dat
blijft het belangrijkst. “Wellicht
kan er een Ondernemersfonds in
het leven worden geroepen. Dan
doen alle ondernemers mee door
een verhoging op de WOZ-
waarde van hun pand. Er zijn
plannen en initiatieven genoeg,
maar er moet ook wel een draag-
vlak zijn om ze te realiseren. Bo-
vendien is de tijd dat alles door
de overheid werd betaald na-
tuurlijk ook een keer voorbij. We
moeten echt kijken hoe we de be-
zoekers kunnen trekken en vast-
houden in het gebied. Daarbij is
het logisch dat er samenwerking
ontstaan met bijvoorbeeld Norg,
Assen en Appelscha”, stelt Her-
man Beerda.

Hij wijst er op dat Veenhuizen in
2023 tweehonderd jaar bestaat
en dat het dan mooi zou zijn dat
er weer een publiektrekker als
Het Pauperparadijs komt. Dat be-
tekent niet dat er tot die tijd niks
gebeurt. Volgend jaar is en een

grote reünie voor iedereen die in
Veenhuizen heeft gewoond onder
de noemer ‘Veenhuizen komt
huis’. Er is een theaterproductie
van het boek De Kinderkolonie
(geschreven door Wil Schack-
mann) en ook het Festival Veen-
huizen komt mogelijk terug naar
het dorp. 

Kunstenaars

De voormalige marechausseek-
azerne op de hoek van Hospitaal-
laan en de Oude Gracht wordt
momenteel al bevolkt door een
aantal kunstenaars en andere be-
drijfjes. De tijd dat Tini Veenstra
van Zunneschien vrijwel de enige
ondernemer in het dorp is, is al-
lang voorbij. Naast mogelijke pla-
nen voor ouderenhuisvesting zou
misschien een supermarkt in sa-
menspel met ondernemers en Ju-
sititie op kleinschalige basis
geopend kunnen worden. Her-
man Beerda denkt er dan aan om
gedetineerden die op korte ter-
mijn de maatschappij weer in
moeten daarin een rol te geven.
Maar dat geldt voor meer moge-
lijke projecten. Daar is overleg
over met de directie van de peni-
tentiaire inrichtingen. Dat geldt
bijvoorbeeld ook voor het plan
om in ieder geval in het hoogsei-
zoen een ‘hob on - hobb off’ busje
rondjes te laten rijden. De ver-
schillende plaatselijke trekpleis-
ters liggen nogal ver bij elkaar
vandaan, zoals het gebied rond
de Oude Gracht, de kerken, het
Maallustcomplex en de plek van
het Derde en Vierde Gesticht.
“Het zou mooi zijn als het busje
die die plekken met elkaar ver-
bindt op elektriciteit rijdt”, aldus
Beerda.

Plannen

Ondertussen staan ook verbou-
wingsplannen en nieuwbouw-
plannen op stapel, zoal de
realisatie van de nieuwe school
voor Kindcentrum Speel en Leer
en de uitbreiding van het Gevan-
genismuseum, waarvoor geld be-
schikbaar is gesteld door de
Postcode Loterij, de provincie en
de gemeente. Een wens heeft
Herman Beerda zeker: “Een be-
tere fietsverbinding tussen Norg
en Veenhuizen, een fietspad dus.
Noordenveld wil fietsgemeente
nummer één zijn, dus dan lijkt
met me logisch dat daar prioriteit
aan wordt gegeven.”


